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ČESKO: V České republice už necelý týden působí sedmičlenný tým amerických lékařů a expertů z
národních gard států Texas a Nebrasky.

Jak uvedl hlavní lékaře daného týmu Peter Coldwell, klíčovým úkolem této mise je výměna poznatků
o boji proti koronaviru a o péči o nemocné.

Coldwell přiblížil, že jinak v České republice nemohou poskytovat přímou zdravotní péči pacientům
kvůli omezením.

„Musím říct, že na mě nemocnice v Letňanech udělala nesmírný dojem: pět set lůžek s jednotkou
intenzivní péče.  Česká armáda vykonala úžasnou práci,” poznamenal dotyčný lékař, který působí v
texaské Národní gardě.

Do programu amerických zdravotníků byla rovněž zařazena Vojenská nemocnice v Olomouci. Rovněž
se počítá s návštěvou polní nemocnice v Brně nebo Vojenské nemocnice v Praze.

„Musím uznat, že způsob léčby covidu-19 i postupy testování a trasování jsou zde velmi podobné jako
v USA,” vyzdvihl Coldwell.

„Je to potvrzení toho, že v boji proti koronaviru postupujeme správně,” doplnil.

Zároveň uznal, že americký tým se může od českých lékařů mnohému přiučit. Jde například o léčbu
krevní plazmou, kterou čeští lékaři začali ve větším měřítku využívat letos na podzim.
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Coldwell připomněl, že američtí odborníci svého času ustoupili od této metody, protože očekávali
výraznější účinky.

„Samotná plazma nemá takový účinek. Avšak ukazuje se, že některé specifické protilátky, které se
mohou z plazmy vyselektovat, by mohly pacientům pomoci v léčbě covidу-19,” podoktl americký
lékař.Publikace uvádí, že Coldwell, který je původem Brit a který v americké armádě působí už přes
čtyřicet let, se v létě koronavirem nakazil.

„Chytil jsem to první týden v červnu. Několik dní mi bylo nesmírně zle, měl jsem kašel, bolelo mě
celé tělo. Naštěstí jsem to zachytil včas a naordinoval si sám léky, zvláště kortikoidy, které jsou velmi
účinné v počátcích nemoci,” popsal vlastní zkušenosti s nákazou příslušník americké armády.

Na rozdíl od předchozích cest Coldwella do Iráku nebo Afghánistánu, návštěva České republiky
vypadá spíše jako dovolená.

„Dohromady jsme tu už museli nachodit desítky mil, jelikož tu ve volném čase není nic moc jiného co
dělat. Tak jsme jen chodili a vychutnávali prázdnou Prahu,” přiznal.

Mise amerických zdravotníků v České republice by měla trvаt do 24. listopadu.

Připomeňme, že letos v březnu do Itálie, ve které byla jedna z nejhorších situací, dorazili ruští
vojenští virologové a epidemiologičtí experti 15 letouny ruských vzdušných sil

Celkem navštívilo Itálii osm lékařských a ošetřovatelských týmů, aby mohli lékaři poskytnout životně
důležitou léčbu. Například několik desítek ruských virologů společně se svými italskými protějšky
léčili pacienty infikované koronavirem v nové polní nemocnici postavené na území trhu v Bergamu.
Kromě toho ruský tým provedl v Itálii dezinfekci zdravotnických zařízení a domovů důchodců.
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